

Brussels, February 1966.
P/6/66

INFORMATION MEMO

In No. 8/1965 of the series "Agricultural Statistics", the Statistical Office of the European Communities has recently published for the first time information concerning forestry.

This 67-page publication deals only with forestry and is divided into four parts.

Part One concerns the structure of forests and includes data on wooded areas, types of ownership and forestry methods, and number and size categories of enterprises.

The structure of forests is as follows:

	Germany	France	Italy	Netherlands	Belgium	Luxembourg	EEC
State forests	30%	14%	4%	22%	12%	5%	16%
Forests belonging to other public authorities	29%	21%	36%	21%	37%	37%	27%
Privately-owned forests	41%	65%	60%	57%	51%	58%	57%

In terms of area these forestry enterprises break down as follows:

0 - 50 ha.+	:	3 434 039
50 - 100 ha.	:	25 407
100 ha. and above:		32 097

Part Two gives figures for wood production from 1960 to 1963.

+ha = hectare (approx. 2.5 acres)

For 1963 the figures are:

	Production in millions cu.m.	Yield in cu.m./ha.	Percentage of fuelwood
Germany	23.7	3.5	22%
France	35.3	3.1	40%
Italy	16.5	2.9	70%
Netherlands	0.7	2.8	9%
Belgium	2.5	4.3	12%
Luxembourg	0.2	2.3	29%
EEC	78.9	3.1	39%

Total EEC production of wood in 1963 breaks down as follows:

('000 cu.m. of wood in the rough stripped of bark)

Coniferous	Broadleaved	Total
29 943	48 988	78 931

Part Three of the publication gives the balance-sheet of the different types of wood in the rough for 1960-63.

The supply balance-sheets of all such wood for 1963 ('000 cu.m. of wood in the rough stripped of bark) are:

	Imports	Exports	Home supplies available (excl. stocks)
Germany	3 822	299	27 232
France	2 109	2 032	35 404
Italy	4 896	13	21 409
Netherlands	928	253	1 385
Belgium/ Luxembourg	894	445	3 109
EEC	12 649	3 042	88 539

As to origin, imports in 1963 broke down as follows:

('000 cu.m. of wood in the rough stripped of bark)

From EEC countries	From associated countries	From non-member countries	Total
1963	2 377	2 420	7 852

In addition to the import and export of wood in the rough, wood products for industrial use are imported and exported. These include coniferous sawnwood, broadleaved sawnwood, sleepers, particle and fibre board, wood pulp and also paper and like products.

.../...

Part Four covers external trade and contains information on the various first-processed products for 1960-63.

The annex recapitulates the preceding data and supplies statistics on forest areas by region. There is a map giving an overall view of the geographical extent of forests in the 243 administrative units of the EEC countries.

Bruxelles, février 1966,
P/6

NOTE D'INFORMATION

L'Office statistique des Communautés européennes publie, pour la première fois, dans le N° 8/1965 qui vient de paraître dans la série "Statistique agricole", des données concernant l'économie forestière.

Cette publication de 67 pages ne traite que de statistiques forestières et se subdivise en quatre parties.

La première partie concerne la structure des forêts où on trouve entre autres les données sur les superficies boisées, sur la catégorie de propriété et le traitement sylvicole, sur le nombre et la classe de grandeur des exploitations forestières.

Il en résulte le tableau exposé ci-dessous concernant la structure des forêts :

	Allema- gne	France	Italie	Pays- Bas	Pays- Belgique	Luxemb.	CEE
Forêts domaniales	30 %	14 %	4 %	22 %	12 %	5 %	16 %
Forêts des autres collectivités de droit public	29 %	21 %	36 %	21 %	37 %	37 %	27 %
Forêts privées	41 %	65 %	60 %	57 %	51 %	58 %	57 %

L'ensemble de ces trois catégories se répartit comme suit, en unités d'exploitation :

0 - 50 ha	:	3 434 039
50 - 100 ha	:	25 407
100ha et plus	:	32 097

La deuxième partie, contient des données sur la production de bois, de 1960 à 1963

Pour l'année 1963 les chiffres sont les suivants :

	Prod. de bois en millions m ³	Quantité enlevée pour l'année 1963 en m ³ /ha	Contigent de bois de chauffage
Allemagne	23,7	3,5	22 %
France	35,3	3,1	40 %
Italie	16,5	2,9	70 %
Pays-Bas	0,7	2,8	9 %
Belgique	2,5	4,3	12 %
Luxembourg	0,2	2,3	29 %
CEE	78,9	3,1	39 %

La production totale de bois pendant l'année 1963 pour la CEE se répartit comme suit :

(par 1000 m ³ de bois brut sans écorce)	Résineux	Feuillus	Ensemble
1963	29 943	48 988	78 931

La troisième partie de ce fascicule concerne les bilans de bois brut pendant les années 1960/63 pour toutes les sortes de bois.

Les bilans d'approvisionnement en bois brut total (par 1000m³ de bois brut sans écorce) sont pour l'année 1963 de :

	Importations	Exportations	Disponibilités à l'intérieur (sans stocks)
Allemagne	3 822	299	27 232
France	2 109	2 032	35 404
Italie	4 896	13	21 409
Pays-Bas	928	253	1 385
Belgique/ Luxembourg	894	445	3 109
CEE	12 649	3042	88 539

Selon leur provenance les importations en 1963 se répartissent comme suit :

(par 1000 m³ de bois brut sans écorce)

En provenance des pays CEE	En provenance des pays associés	En provenance des pays tiers	Total
63 2377	2420	7852	12 649

Outre l'importation et l'exportation de bois brut, on importe et on exporte des produits de bois d'œuvre d'industrie, entre autres des sciages résineux, des sciages feuillus, des traverses de chemin de fer, des panneaux de bois, des pâtes de bois, et en outre, des produits fabriqués comme du papier.

La quatrième partie concerne le commerce extérieur. On y trouve des données sur les différents produits de première transformation pour la période 1960/63.

Reprenant les données précédentes, l'annexe présente des statistiques relatives aux superficies boisées réparties par région; une carte permet d'avoir une vue d'ensemble sur l'étendue géographique des forêts dans les 243 unités administratives des pays de la CEE.

-:-:-:-:-